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 NAFTA 
 

Predsednik Gasprom njefta:  Naši klijenti spremni da pređu na plaćanja u evrima 

ST. PETERSBURG - Mnogo klijenata Gasprom njefta su spremni da pređu sa dolarskih ugovora 

na plaćanja u evrima i juanima, rekao je u četvrtak predsednik izvršnog odbora ruske naftne 

kompanije Aleksandar Djukov. On je tokom ekonomskog foruma u Sankt Petersubrgu takođe 

rekao da bi moglo biti problema sa zaduživanjima u inostranstvu zbog sankdija zapada 

nametnutih Rusiji, ali je dodao da je Gasprom njeft već ispunio plan pozajmica za 2014. Reuters 

ExxonMobil demantovao da se povlači iz projekta Sahalin-1 

MOSKVA – ExxonMobil ne planira povlačenje iz projekta Sahalin-1, kazao je početkom nedelje 

jedan zvaničnik američkog naftnog kolosa, demantujući informaciju iz ruskih medija. 

Kommersant je prošlog petka objavio da bi Exxon mogao da izađe iz ovog projekta pod 

pritiskom mogućih dodatnih američkih sankcija Moskvi zbog krize u Ukrajini. “Glasine su 

neosnovane. Ta situacija (sankcije) niti ima efekte na naše aktivnosti u Rusiji, niti na naše 

investicione planove za Sahalin-1. Naš jedini plan je da nastavimo dalje sa ovim projektom”, 

rekao je zvaničnik. Reuters 
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Vedomosti: Rusija već na jesen privatizuje deo Rosnjefta? 

MOSKVA - Rusija bi već ove jeseni, ili iduće godine mogla prodati 19,5% svog udela u Rosnjeftu, 

pre ranijeg plana, pišu Vedomosti pozivajući se na dva izvora u Vladi. Državi bi ostala 50%+1 

akcija. Prodaja državnog udela bila je planirana za 2016. a prema trenutnoj tržišnoj kotizaciji 

kompanije 19,5% kapitala Rosnjefta vredi 13,5 milijardi dolara. Analitičari koje citiraju 

Vedomosti navode da su uvjeti za prodaju nepovoljni i da bi državi 

bilo bolje da se zadužuje kod kuće ako želi namaknuti 

novac. Moskovski list ne navodi razloge eventualne prevremene 

privatizacije, dok Rosnjeft za sada nije ovu vest želeo da komentariše. 

Vicepremijer Šuvalov: Za sada za tim nema potrebe... 

ST.PETERSBURG – Nema hitne potrebe za privatizacijom Rosnjefta 

ove godine, rekao je u četvrtak vicepremijer Rusije Igor Šuvalov. „Ne 

postoji ni jedan preduslov da se ide na tržište i da se sada pregovara 

sa potencijalnim kupcima ... Budžetska situacija je za sada stabilna i nema potrebe za dodatnim 

prihodima od takvih urgentnih prodaja“, rekao je on novinarima na međunarodnom 

ekonomskom forumu u Sankt Petersburgu. Itar Tass  

 

Vrednost prodaja biogoriva u svetu 2022. iznosiće 338 milijardi dolara 

VAŠINGTON - Godišnji prihodi od prodaje biogoriva za drumski 

saobraćaj u svetu dostići će  2022. godine vrednost 338 milijardi 

dolara (246 mlrd.€), prema 166 mlrd.$ koliko će iznositi u 2014., 

objavila je u utorak specijalizovana tržišna konsultantska firma 

Navigant Research. Analitičari ove kompanije su u februaru 

projektovali da će potrošnja biogoriva u svetu za drumski prevoz u 

2022. iznositi 51,1 milijardu galona (193 milijarde litara), sa 32,4 

mlrd. galona u 2013. Konsultant u izveštaju “Biofuels for 

Transportation Markets”, računa da će biogoriva 2022. godine 

zahvatiti 7,5% ukupne potrošnje tečnih goriva u drumskom prevozu. 
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Aramco: Investicije od 100 mlrd. $ u rafinerijsko-petrohemijski kompleks 

MANAMA - Saudi Aramco će investirati više od 100 milijardi dolara u downstream sektor 

narednih godina, procenjujući da će da raste potražnja za naftnim proizvodima, prenosi u sredu 

Energy Business Review. Izvršni direktor saudijskog državnog giganta Halid al Falih objavio je ovo 

na rafinerijskoj konferenciji u Bahreinu i 

rekao da  kompanija procenu rasta 

potrošnje nafte i derivata u narednih 25 

godina zasniva na demografskom rastu i 

uvećanju životnog standarda u zemljama 

u razvoju. Aramco trenutno sprovodi dva 

velika projekta. U zajedničkom ulaganju sa  

Dow Chemical-om gradi 20 milijardi dolara 

vredan petrohemijski kompleks u Džubailu 

(foto) na obali Persijskog zaliva, sa planom 

otvaranja u drugoj polovini 2015. Aramco 

takođe proširuje petrohemijski kompleks PetroRabigh, u suvlasništvu sa Sumitomo Chemical-

om.  Ova dva projekta, prema rečima Faliha, uvečaće petrohemijske proizvodne kapacitete 

kompanije na preko 15 miliona tona godišnje.  
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BP izgubila je sudski spor oko odštete za katastrofu u Meksičkom zalivu 

NJU ORLEANS - Britanska naftna kompanija BP izgubila je sudski spor kojim je htela da ograniči 

plaćanje odšteta za posledice katastrofalnog izlivanja blizu pet miliona barela (780.000 m3) 

njene nafte iz izvora u Meksičkom zalivu pre četiri godine, posle eksplozije platforme 

Deepwater. Naime, apelacioni sud u Nju Orleansu odbio je u ponedeljak da preispita svoju 

odluku kojom firme ne moraju da dokazuju da su direktno pogođene izlivanjem nafte, ako je 

ona zahvatila geografska područja na kojima posluju i još nekoliko dogovorenih opštih 

kriterijuma. BP, koji navodi da je već platio razne odštete pojedinicima, firmama i vladonim 

institucijama u visini 12 milijardi dolara, saopštio je u sredu da će se žaliti Vrhovnom sudu SAD.  

Romano Prodi: Ne razumem zašto i Italija ne traži naftu u Jadranu 

RIM - Bivši predsednik Italije i Evropske komisije Romano 

Prodi napisao je u članku za Il Messagero da Italija leži na 

najvećim rezervama nafte u Evropi, posle Norveške i 

Britanije, pa ne razume zašto ne traži naftu u Jadranu, 

„kao što to radi pametna država Hrvatska“. Italija bi 

mogla udvostručiti svoju proizvodnju nafte na 22 miliona 

tona do 2020., čime bi smanjila uvoz u visini oko 5 

milijardi evra godišnje, i povećali poreski prihodi za još 

2,5 milijarde godišnje, kaže prof. Prodi koji je 

svojevremeno bio na čelu državnog holdinga koji je 

okupljao celokupnu naftnu industriju.   
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Rusija očekuje da u avgustu ugovori barter nafta-za-proizvode od 20 mlrd. $ sa Iranom 

MOSKVA – Ministar energije Rusije Aleksandar Novak rekao je da prošlonedeljni razgovori u 

Moskvi sa iranskim ministrom nafte Bijanom Zananehom nisu doneli finalni ugovor o poslu 

nafta-za-robu između dveju zemalja. On je, međutim, dodao novinarima da bi dogovor mogao 

biti postignut tokom međuvladinog sastanka u avgustu.  Reuters je u aprilu objavio da Iran i 

Rusija pripremaju barter vredan do 20 milijardi dolara, gde bi ruska oprema i roba bile 

razmenjene za iransku sirovu naftu.  

Rosnjeft: 180.000 bd za buduću rafineriju u Kini 

PEKING – Rosnjeft je potpisao ugovor o snabdevanju sa 180.000 barela sirove nafte dnevno 

počev od 2020. godine rafinerije nafte u Kini koju gradi sa tamošnjim partnerom. Reuters 

prenosi u sredu izjavu čelnika Rosnjefta Igora Sečina da će kompanija za te potrebe godišnje 

transportovati 9,1 milion tona sirove nafte iz pacifičke luke Kozmino. Rafinerija Tjanđin, koju 

ruski naftni kolos gradi sa kineskim CNPC-om, predviđeno je da bude završena krajem 2019.  

 PRIRODNI GAS    
 

Potpisan istorijski gasni ugovor između Rusije i Kine 

ŠANGAJ – Ruski Gasprom i kineski CNPC potpisali su u sredu u Šangaju, posle više godina 

pregovaranja, istorijski ugovor ukupne vrednosti 400 milijardi dolara o izvozu ruskog gasa u 

Kinu u periodu od naredne tri decenije. Čelnik Gasproma Aleksej Miler odbio je da navede cenu 

gasa, što je bio razlog 

višegodišnjih pregovora, ali se 

pretpostavlja da iznosi oko 350 

dolara za  1.000 m3.  Rekao je 

da je u četiri sata ujutro u sredu 

„postalo jasno da su sva 

osnovna pitanja rešena“.  Miler 

je dodao i da su Rusija i Kina 

predvidele međusobno davanje 

„preferencijalnog poreskog 

režima“, ne ulazeći pri tom u 

detaljnija objašnjenja. Rusija je ranije predložila uklanjanje poreza na proizvodnju gasa iz polja 

za isporuke u Kinu, dok su kineski zvaničnici izrazili spremnost da ukinu carine na uvozni ruski 

gas, rekao je u utorak čelnik Rosnjefta Igor Sečin. Vrednost akcije Gasproma dobila je 0,9% 

posle prvih vesti o sklapanju dugo očekivanog ugovora sa Kinom, potpisanog prvog dana posete 

ruskog predsednika Vladimira Putina Šangaju. Aleksej Miler je ranije najavio da bi Gasprom 

mogao dobiti avansku uplatu Kine za gas, čije prve količine treba da stignu u tu zemlju 2018. Do 

tada treba da se završi tzv. istočna gasovodna ruta početnog kapaciteta 38 milijardi kubika 

godišnje, sa kasnijim mogućim povećanjem na 60 milijardi m3. RIA Novosti 
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EU pripremila predlog mera smanjenja gasne zavisnosti od Rusije 

BRISEL - Evropska unija je pripremila nacrt plana smanjenja zavisnosti od ruskog gasa 

kratkoročnim merama povećanja zaliha gasa u skladištima, pripremama za situaciju mogućeg 

poremećaja snabdevanja u narednoj zimi i razvojem pravaca reverzibilnog snabdevanja, 

objavljuje u sredu Wall Street Journal. Dokument u koji je 

imao uvid WSJ, ukazuje se i na dugoročnu potrebu 

diverzifikovanja izvora snabdevanja, uključujući 

eksploataciju gasnih škriljaca u EU, uvoza od alternativnih 

izvoznika, uz veći uvoz utečnjenog prirodnog gasa.  Ukazuje 

takođe na rastuću ulogu mera energetske efikasnosti i 

najavljuje da će Evropska komisija predložiti konkretan cilj 

smanjenja potrošnje, odnosno štednje energije u okviru 

energetsko-klimatskog paketa za 2030. Osvrčući se na Gasprom i projekat gasovoda Južni tok, 

EK u dokumentu ukazuje da bi „nedavna iskustva sa nekim ne-EU (gasnim) operaterima koji 

dovode u pitanje primenu EU zakonodavstva na teritoriji EU mogla biti povod za strožiji prilaz i 

zaoštravanje pravila konkurencije na nivou Unije i zemalja članica“. Podržava gradnju tzv. 

južnog gasnog koridora za transport kaspijskog gasa u Evropu. Predlaže dalje jačanje 

antimonopolskih pravila i kontrole spajanja kompanija, kako bi se sprečila preterana 

konsolidacija, ili vertikalna integracija energetskih kompanija iz ne-EU zemalja. Komisija 

predlaže dugu listu „ključnih aktivnosti“ i konstatuje da je blok premalo uradio na polju 

poboljšanja energetske bezbednosti posle prethodnih gasnih kriza između Rusije i Ukrajine, 

2006. i 2009. godine.  

Barroso pisao Putinu: Prihvatite buduću cenu gasa prema uslovima tržišta 

BRISEL – Predsednik Evropske komisije Jose 

Manuel Barroso pozvao je u sredu Rusiju da 

pristane na “buduću” cenu prirodnog gasa 

Ukrajini zasnovanu na uslovima tržišta. U pismu 

ruskom predsedniku Vladimiru Putinu, Barroso 

izražava spremnost na postizanje “strukturalnog 

rešenja” za energetska pitanja na trilateralnim 

pregovorima EU-Rusija-Ukrajina. Nastavak 

pregovora predviđen je za 26. maj, što strane još 

treba da potvrde.  Barroso navodi da 

strukturalno rešenje zahteva od svih strana da 

garantuju transparentnost i otvaranje tržišta 

ukrajinskog gasnog sektora, kao i transparentne 

uslove u sektorima skladištenja gasa i njegovog 

tranzita preko Ukrajine. 
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Jacenjuk: Ne prihvatamo avansno plaćanje za ruski gas 

KIJEV – Ukrajina je odbila zahtev Rusije da avansno plati gas za juni i 

saopštila da o tome nema nameru ni da pregovara sa ruskom 

stranom. Ukrajinski premijer Arsenij Jacenjuk ovo 

navodi u pismu Evropskoj komisiji, objavljenom na 

veb stranici vlade u Kijevu. On optužuje rusku 

stranu da „politički motivisanim uslovima“ svesno 

izaziva gasnu krizu kako bi diskreditovala ukrajinsku 

poziciju tranzitnog gasnog koridora za Evropu, na račun dobijanja 

podrške za projekat Južni tok. EurActiv primećuje da je pre Jacenjuka i Vladimir Putin objavio 

pismo evropskim liderima u kome upozorava na mogući prekid isporuka gasa u junu, a potom je 

i predsednik EC Jose Manuel Barroso publikovao pismo koje je u sredu poslao ruskom 

predsedniku u kome naglašava da protok ruskog gasa u EU ne sme biti prekinut dok god traju 

trilateralni pregovori. Agencija smatra da akteri ovom transparentnošću žele da na vreme sa 

sebe skinu odgovornost za sve izvesniji prekid transporta ruskog gasa preko Ukrajine u junu.  

Kijev: EU kupci da preuzimaju gas na granici Ukrajine sa Rusijom 

KIJEV – „Kao članica Energetske zajednice, 

Ukrajina zvanično izjavljuje da njen gasni 

transportni sistem, uključujući podzemna 

skladišta, treba zajedno da dograde i 

koriste ukrajinska država i investitori iz EU 

i SAD, pa iz tog razloga predlaže da EU 

kupci ruskog gasa počnu da ga preuzimaju 

na ukrajinsko-ruskoj granici, umesto kao 

do sada na zapadnoj ukrajinskog granici“, 

saopštio je premijer vlade u Kijevu.  Arsenij 

Jacenjuk, u otvorenom pismu upućenom 

EK, navodi da bi sklapanjem novih ugovora 

evropske kompanije na ovaj način mogle 

da "koriste slobodne ukrajinske gasne 

skladišne kapacitete u opštem interesu 

energetske sigurnosti". kmu.gov.ua 
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Reverzibilni transport gasa iz Slovačke u Ukrajinu od 1.septembra 

BRATISLAVA – Cevovod za transport prirodnog gasa iz Slovačke u Ukrajinu biće spreman za rad 

punim kapacitetom u septembru, saopštio je u ponedeljak čelnik slovačkog gasnog operatera. 

“Sa verovatnoćom do 95%, trebalo bi da budemo u mogućnosti da transportujemo osam do 

deset (milijardi kubnih metara) 

godišnje, već od 1. septembra; 

zavisno od određenih tehničkih 

preduslova koji moraju biti 

ispunjeni na obe strane”, rekao 

je Tomaš Mareček, predsednik 

Eustreama. Kompanija želi da 

prouči ponude za buking 

kapaciteta gasovoda do kraja 

juna, dodao je on. Reuters 

podseća da je Ukrajina 

nastojala da obezbedi dobijanje 

do 30 milijardi kubika gasa 

reverzibilnim pravcem iz Slovačke preusmeravanjem toka na gasovodu kojim Rusija izvozi gas u 

Slovačku, ali je Bratislava ocenila da bi to pretstavljalo kršenje njenog ugovora sa ruskom 

stranom. Umesto toga ponudila je Kijevu reaktiviranje 

starog, neaktivnog gasovoda. 

Rusija traži izuzeće za Opal od III energetskog paketa 

MOSKVA - Moskva je pozvala Evropsku komisiju da 

bude “racionalna” i odobri korišćenje 100 odsto 

kapaciteta nemačkog gasovoda Opal za tranzit 

prirodnog gasa iz Severnog toka, u cilju poboljšanja 

stabilnosti snabdevanja evropskih potrošača. Ruski 

ministar energije Aleksandar Novak rekao je u utorak 

da je Gasprom spreman da brzo posle odobrenja 

Brisela u potpunosti iskoristi kapacitet ovog gasovoda 

od 36 milijardi kubika godišnje. On spaja Češku sa 

konačnom tačkom transbaltičke magistrale Severni 

tok na baltičkoj obali Nemačke. Rusija i Nemačka od 

ranije nastoje da postignu za OPAL isključenje iz 

normi Trećeg energetskog paketa EU, koji ne 

dozvoljava operateru da, na teritoriji EU, koristi više 

od polovine kapaciteta gasovoda. UPI 
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EK: Pre zime sprovesti probe ranjivosti EU-28 u slučaju prekida snabdevanja gasom 

BRISEL - Evropska komisija pozvala je da države članice pre 

zime sprovedu testove ispitivanja svoje ranjivosti u slučaju 

da gasna kriza oko Ukrajine izazove veće poremećaje u 

snabdevanju ruskim gasom, saznaje 20. maja Reuters 

uvidom u nacrt jednog komisijinog dokumenta.  Pre zime 

bi trebalo i da pripreme odgovarajuće odbrambene 

mehanizme, poput uvećanja rezervi uskladištenog gasa i 

nalaženja kratkoročnih rešenja za smanjenje potrošnje. 

Predlaže i da druge veće zemlje snabdevači povećaju proizvodnju gasa, kao i preusmeravanje 

globalnih gasnih izvora, poput LNG-a, ka Evropi.  Komisija takođe razmatra eventualno 

povećanje postojeće granice uskladištenih rezervi gasa od 30 dana potrošnje, kao i ideju da se 

deo zaliha, u saradnji sa Međunarodnom agencijom za energiju (IEA), prebaci u „virtuelne 

zajedničke rezerve“, za potrebe brzog reagovanja u slučajevima poremećaja u snabdevanju. Na 

duži rok, komisija pored ostalog sugeriše da se sadašnji neobavezujući cilj kojim bi zemlja 

članica trebalo da ima interkonektore sa susedima za obezbeđenje 10% energetskih potreba 

podigne na 15% u 2030. EU države će predloge povećanja energetske sigurnosti razmotriti na 

samitu u junu. 

Češka protiv zajedničkog kupovanja nafte i gasa  

PRAG - Češka republika je protiv poljskog predloga formiranja 

jedinstvenog tela koji bi na nivou EU kupovao naftu i prirodni 

gas, proizilazi iz vladinog dokumenta usvojenog u sredu. U toj 

vladinoj platformi u koju je uvid imao Reuters navodi se da „bi 

se mogao podržati novi mehanizam kojim bi se formirala 

dodatna potražnja (nafte i gasa) na osnovu dobrovoljnog 

pridruživanja privatnih subjekata iz zemalja članica“. Ministar 

industrije Češke Jan Mladek rekao je novinarima da je ta 

zemlja, s druge strane, spremna da podrži gradnju gasovodnih 

konektora pravcem sever-jug, što će na dugi rok smanjiti njenu 

zavisnost od uvoznog ruskog gasa.  
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OMV će J.tokom transportovati svoj gas ... a Gasprom ispuniti uslov iz 3.paketa 

MOSKVA - Memorandum o izgradnji ogranka Južnog toka do Austrije, omogućiće Gaspromu da 

nastavi rad na projektu. Naime, OMV planira da koristi Južni tok za isporuke gasa sa svog (i 

Exxon Mobilovog) crnomorskog nalazišta u 

Rumuniji Domino 1, dok je Južnom toku 

neophodno da omogući pristup gasovodu 

trećoj strani, kako bi ispoštovao pravila EU“, 

izjavio je savetnik koji sarađuje sa obe 

kompanije. OMV planira da do 2020. sa 

nalazišta Domino 1 dobija dovoljno gasa da 

pokrije 70% godišnje potrošnje Austrije. A 

transport ovog energenta gasovodom Južni 

tok je najjeftinija i najpristupačnija varijanta, smatraju izvori iz gasne industrije. „Zaista smo se 

iznenadili, jer su pregovori o ‘Južnom toku’ faktički bili obustavljeni. Zatim su došli Austrijanci i 

rekli da žele da se vrate u projekat. Nama je to došlo u pravom trenutku, zato smo iskoristili 

priliku i za nekoliko nedelja postigli dogovor“, izjavio je izvor iz Gasproma za Reuters. Vodeći 

analitičar konsultantske kompanije Wild Bear Capital Viktor Neustrojev smatra da će spremnost 

Austrije da se bavi eksploatacijom gasa na Crnom moru i ovaj gas transportuje Južnim tokom 

sigurno delimično smanjiti napetost u Crnomorskom regionu. „S obzirom da Evropa pokušava 

da umanji svoju energetsku zavisnost od Rusije, mogla bi ove poteze Austrije da oceni na dva 

načina. Verovatnije je, ipak, da će većina zemalja stati na stranu Austrije i da Evropska komisija 

neće moći da stavi prigovor protiv ovog projekta. Primedbe će biti samo formalne. Ne postoje 

ekonomski razlozi da se ne koristi JT“, smatra Neustrojev. 

Kipar: Ako nađe nova polja gasa . gradi LNG terminal za izvoz u EU 

NIKOZIJA – Kipar očekuje da postojećim otkrivenim 

rezervama gasa od šest biliona kubnih stopa (oko 200 

mlrd. m3), doda još četiri do pet mlrd. ft3, rekao je 

ministar energije te zemlje Georgios Lakotripis. Ove 

količine, koje odgovaraju otprilike četvrtini potencijala 

izraelskog gigantskog mediteranskog ležišta Leviatan, 

opravdale bi Kipru investiciju od 6-10 milijardi evra u 

terminal za utečnjeni prirodni gas, prenosi Bloomberg. 

Taj terminal bi mogao služiti i za utečnjavanje ostalih ležišta gasa u bazenu Levant, čiji se 

potencijal procenjuje na mogućih 122 biliona ft3 (3,45 biliona m3) – i izvoz tog gasa na tržišta 

zapadne Evrope, kao alternativa ruskom gasu, dodaje agencija. Kipar bi trebalo da ima 

precizniju pretstavu o svom gasnom bogatstvu za oko 12 do 15 meseci, sa podacima koje dobije 

od kompanija Eni, Korea Gas i Total koje počinju istraživanja. Noble Energy, koji je otkrio 

proverene rezerve od 3,6 do 6 biliona ft3 u polju Afrodita, takođe planira izradu nove bušotine.   
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Rusija planira gradnju LNG izvoznog terminala  

MOSKVA – Rusija planira da gradi LNG izvozni terminal u luci Visock u Lenjingradskoj oblasti. 

Glavni investitori su ruska banka Gazprombank i finska firma Gasum. Projekat će koštati oko 

317 miliona evra, a trebalo bi da bude završen do kraja 2017. Terminal će proizvoditi i 

otpremati 660.000 t LNG-a godišnje, za tržišta 

Španije, Portugalije, Velike Britanije, Južne 

Amerike i Indije. Konačna odluka o projektu 

doneće se ovog leta, javlja ruski portal Oil and 

Gas Eurasia. 

 SUSEDI I REGION 
 

Područje oko Prevlake nije na tenderu za istraživanje nafte u crnogorskom podmorju 

PODGORICA - Na tenderu za dodelu koncesija za istraživanje i proizvodnju ugljikovodika u 

crnogorskom podmorju kompanijama je ponuđena površina od preko 3,19 hiljada kvadratnih 

kilometara, ali ni jedna od tih 13 lokacija nije u području Prevlake, kazao je crnogorski ministar 

privrede Vladimir Kavarić. Kako prenose 20. maja podgorički mediji, on je rekao da područje oko 

Prevlake nije nuđeno dok se Crna Gora i Hrvatska ne dogovore o razgraničenju na moru. 
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Potpredsednik MOL-a dovodi u pitanje sudbinu Ininih rafinerija  

BUDIMPEŠTA - MOL planira nove akvizicije kako bi ojačala pozicije na maloprodajnom tržištu 

srednje Evrope, izjavio je za Reuters izvršni potpredsednik za downstream operacije mađarske 

naftne kompanije Ferenc Horvat. On ne isključuje mogućnost da kompanija do kraja godine kupi 

dodatni nekoliko stotina benzinskih stanica (BS). MOL je ranije ovog meseca kupio u Češkoj, 

Slovačkoj i Rumuniji maloprodajnu mrežu od italijanskog Enija i sada ima više od 1.700 BS u 

srednjoj Evropi i na Balkanu.  MOL, koji 

ima četiri rafinerije u Mađarskoj, 

Slovačkoj i Hrvatskoj, beležio je u prva tri 

meseca ove godine slabo rafinerijsko 

okruženje, ali je godišnji rast prodaje 

goriva u srednjoj i istočnoj Evropi 

porastao sa 2%  u prvom kvartalu, na 4% 

u prva dva meseca drugog tromesećja. 

kazao je Horvat. On potseća da je zbog 

viška kapaciteta u Evropi, MOL već 

zatvorio jednu rafineriju, „a i da dve rafinerije Ine, takođe imaju problema, delimično zbog 

izostanka ulaganja pre 2003., kada je MOL ušao u vlasništvo hrvatske kompanije.“ „Možemo da 

vidimo da je Inin rafinerijski kapacitet dvostruko veći ne samo od potreba hrvatskog tržišta, 

nego i kad se uključe tržišta u susedstvu. Takođe je pitanje može li se jedna od tih rafinerija 

modernizoati tako da bude u samom vrhu po konkurentnosti“, rekao je Horvat. 

Dodik: Pripremamo varijacije da RS preuzme sva prava i obaveze kraka Južni tok 

SANKT PETERBURG -  Predsednik Republike Srpske Milorad Dodik rekao je u četvrtak da 

Gasprom neće odustati od vezivanja Republike Srpske za Južni tok, bez obzira što BiH za sada ne 

daje saglasnost za ulazak kraka tog gasovoda 

na teritoriju ove države. U izjavi iz St. 

Petersburga, gde se sastao sa 

potpredsednikom Gasproma Aleksandrom 

Medvedevim, Dodik je dodao je da se zbog 

toga „prave neke varijacije kako bi Srpska 

preuzela sva prava i obaveze“. Nije precizirao 

o kakvim se varijacijama radi, ali je rekao da 

nema razloga da se to opstruiše. Aleksandar 

Medvedev rekao je da je posle sastanka da će Republika Srpska i Gasprom ubrzati pripreme za 

međuvladin sporazum o Južnom toku. Sporazum, kako je rečeno, predviđa zajedničku izgradnju 

i eksploataciju kraka Južnog toka u Srpskoj, kao i izgradnju niza gasnih elektrana na teritoriji 

Srpske. Srna 


